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#TEMATSKA SJEDNICA GOSPODARSKO-SOCIJALNOG VIJEĆA#

Socijalni partneri složili su se na sjednici Gospodarsko-socijalnog vijeća na kojoj je sudjelovao i

premijer Andrej Plenković da je cijepljenje imperativ, te da je važno izbjeći novih 8000 smrtnih

slučajeva i ekonomski kolaps.

Glavni tajnik Nezavisnog sindikata znanosti i visokog obrazovanja Vilim Ribić rekao je

novinarima nakon trosatne sjednice, kojom je predsjedavao, da Vlada nije u fazi razmatranja

obveznih uvođenja obveznog cijepljenja, a zaključili su da idu na dizanje razine svijesti

stanovništva.

Cijepljenje imperativ

Svi sudionici slažu se da je cijepljenje imperativ, da je jako važno, da ljudi moraju dobrovoljno o

tome odlučiti i da ih o tome treba temeljito informirati jer količina dezinformacija koja kruži

internetskim prostorom je toliko nevjerojatna, a utjecaj znanstvene zajednice nije dovoljno jak u

modernom svijetu društvenih mreža i interneta, rekao je Ribić.

Ustvrdivši kako je novi val pandemije sasvim vjerojatan, izrazio je nadu da će on stupiti nakon

turističke sezone, te poručio svim građanima da je važno izbjeći novih 8000 mrtvih naših

građana, izbjeći ekonomski kolaps koji će se reflektirati na pad standarda i da je važno prestati

živjeti s maskama i izoliranošću, te suspenzijom društvenih aktivnosti.

No, smatra Ribić, to ne ovisi o sindikatima ni poslodavcima čak niti o Vladi koliko o svijesti

građana da se cijepe.

Izdvajajući kao zanimljive elemente sjednice rekao je da su tragom primjedbi i prigovora članova

otvorili neka nejasna pitanja. Dok neki ljudi još čekaju zimu da se cijepe, a dio ih ima teorije

zavjere s kojima se ne da polemizirati, dio ljudi ima racionalna pitanja.

Jedno od pitanja je i i je li cjepivo eksperimentalno s obzirom da je od  EU-a dobilo privremenu

upotrebu ali, objasnio je Ribić, to ne znači da je cjepivo eksperimentalno već podrazumijeva

pravnu obvezu onih kojih su dali dozvolu za upotrebu takvog cjepiva.

Vezano za osam smrtnih slučajeva u bolnici Dubravi unatoč cijepljenju, rekao je da su to su sve

bili stariji ljudi s kroničnim bolestima. Dodao je da su se tražili su i odgovori o tome postoje li

ikakve naznake da bi cjepivo moglo biti štetno, ali Ribić smatra kako u znanstvenoj zajednici ne

može biti zavjera i da na širokoj znanstvenoj platformi nitko ozbiljan nije nikada došao do

zaključka da bi mogle postojati dugoročne posljedice na zdravlje na dugi rok, ali se provjeravaju

nuspojave.

Ministar rada, mirovinskoga sustava, obitelji i socijalne politike Josip Aladrović rekao je da žele

snažno afirmirati cijepljenje kao jedini i najbolji model izlaska iz zdravstvene i ekonomske krize.

"Bitno je za naglasiti da sve tri strane imaju isti ili vrlo sličan pristup prema rješenju problema.

Oko samih modela dolaska do rješenja imamo poneke stavove koji su različiti ali da bi izašli iz

zdravstvene i ekonomske krize i da bi se naše gospodarstvo razvijalo i da bi štitili živote
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moramo pristupiti cijepljenju. To je najbitnija poruka današnjeg sjednice", rekao je ministar.

Epidemiološka situacija direktno povezana s ekonomskom

Zadovoljan je trenutačnim pokazateljima na tržištu rada i u ekonomskom smisliu, ali je ministar

dodao su i svjesni da se u sljedećih dvadesetak dana formira oko 30 posto prihoda iz turizma,

što pokazuje koliko je epidemiološka situacija direktno povezana s ekonomskom situacijom.

Aladrović je ponovio da obavezno cijepljenje za sve građane nije model i nije nešto što vlada

planira ili razmatra, dodavši da su razgovarali o sektorima zdravstva, socijalne skrbi i

obrazovanja koji su najizloženiji, te da još razmatraju potencijalne modele različitih vrsta covid-

potvrda ili na neki drugi način snažnijih afirmacija prema općem stanovništvu.

Direktor Hrvatske udruge poslodavaca Damir Zorić rekao je da su dosta dugo razgovarali o

opasnostima koje prijete s novim valom, osobito ugrozom turističke sezone koja je dobro

krenula, ali može biti prekinuta puno prije planiranog dovršetka ako ne budemo dovoljno

odgovorni.

"Odgovornost je na svim skupinama u društvu, da se odgovorno ponašaju da razumiju u

kakvom smo položaju, da daju svoj doprinos da do toga ne dođe", istaknuo je Zorić.

Izvijestio je da su se složili da je cjepivo, iako možda ne savršen, zasad jedan od najboljih alata

u suzbijanju pandemije, a htjeli su senzibilirati javnost da je svijest o tome potrebno proširiti u

svim slojevima društva, a ne samo u ugroženoj skupini koja od vlade i sljedeći mjesec mora

dobiti potpore za očuvanje radnih mjesta.

Ali, napomenuo je, poslodavci su upozorili da ne postoji zakonski instrument kojim bi poslodavci

na to mogli utjecati osim podizanja svijesti kod svakog pojedinca.

Njegov je dojam  da smo korak bliže da se razmisli o tome da te druge skupine u društvu,

socijala, zdravstvo obrazovanje i čitava poslovna zajednica dođe pred neku javno deklariranu

obvezu da više sudjeluje u cjepljenju kako bismo došli do granice od 70 posto cijepljenog

stanovništva.

Zorić, međutim, smatra, da samo jedan sloj ugroženih tvrtki kojima se poticaji uvjetuju

70-postotnom cijepljenošću neće moći dostići te traženu razinu cijepljenih.

Zaključio je da nas očekuje šira društvena zauzetost i akcija jer smo u istom košu, bez obzira na

uspješne i neuspješne, male i velike tvrtke. (Hina) 
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